
De sluis bij Grave is een knelpunt, en dat is ‘kill ing’ voor de binnenvaart 

GRAVE - De sluis bij Grave is een waar obstakel voor schippers. Vooral bij laagwater liggen 
soms wel tientallen schepen urenlang te wachten tot ze hun vaart kunnen vervolgen. 
Schuttevaer, branchevereniging voor de binnenvaart, pleit nu voor een extra sluis. 

Grave heeft, in tegenstelling tot andere stops op de Maas, maar één sluis. Daar loopt de 
vertraging al snel op als het waterpeil op de Waal en Rijn laag is, zoals de afgelopen 
maanden lang het geval was. De vaargeul van de Maas is dankzij regulering met de stuwen 
altijd diep genoeg, waardoor schippers voor deze rivier kiezen. De sluis bij Grave kan al die 
drukte echter helemaal niet aan. 

Zo kwam het tijdens de afgelopen laagwaterperiode voor dat er wel 30 tot 35 schepen 
tegelijk lagen te wachten bij het complex in de Brabantse plaats. ,,Per keer kunnen er twee 
of drie door de sluis, wat een klein uur duurt”, zegt Nico Stam van Schuttevaer. ,,Soms lag je 
daar bijna een dag te wachten, het was gewoon een drama voor die schippers.” 

De binnenvaart mag van geluk spreken, vindt Stam, dat de sluis in Grave tijdens de drukke 
periode geen storing heeft gehad. ,,Dan hadden we pas echt een groot probleem gehad. 
Sambeek, Heel, Belfeld, allemaal hebben ze drie sluizen. In Grave maar één, dat is echt een 
bottleneck. Die afhankelijkheid van één sluis op zo’n belangrijke vaarweg moeten we niet 
willen.” 

Door de extreme wachttijden konden veel schippers niet op een afgesproken tijd op hun 
plaats van bestemming zijn. Stam: ,,Het was heel moeilijk om een planning te maken. Als 
schippers gevraagd werd of ze de volgende dag konden lossen, dan hing dat af van hoe lang 
ze bij Grave zouden moeten wachten. Je kon pas wat zeggen als je langs Grave was, dat is 
killing voor de binnenvaart.” 

Tweede sluis 
De branchevereniging dringt er nu bij Rijkswaterstaat op aan om werk te maken van een 
tweede sluis. Een woordvoerder van de overheidsinstantie erkent dat ‘Grave’ een kwetsbaar 
stuk is, maar geeft aan dat er op korte termijn geen extra sluis zal worden aangelegd. ,,Maar 
het heeft wel onze aandacht. We hebben naar het ministerie de aanbeveling gedaan om de 
noodzaak van een tweede sluis te onderzoeken.” 
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